
Protokół Nr XXIV/2021 
z XXIV sesji VIII kadencji Rady Gminy Adamów 

odbytej w dniu 20 października 2021 r. 

XXIV sesja VIII kadencji Rady Gminy Adamów odbyła się w sali narad Urzędu Gminy Adamów 
1 lb, 22-442 Adamów. 
Sesję rozpoczęto o godz. 15:38, a zakończono o godz. 18:37 
Bożena Skiba - przewodnicząca obrad. 
Adam Walczak - protokolant. 

Radni obecni: 

1. Pani Chmiel Joanna Barbara 
2. Pan Kawałko Jan Henryk 
3. Pan Komisarczuk Dariusz Wiesław 
4. Pan Krawczyk Ryszard 
5. Pan Lewusz Mirosław Paweł 
6. Pan Michałuszko Tomasz Marek 

7. Pani Polakowska Urszula Mariola 
8. Pani Skiba Bożena Ela 
9. Pani Słota Katarzyna 
10. Pan Sołtys Dariusz Kazimierz 
11. Pan Teterycz Jan Krzysztof 

Radni nieobecni: 

1. Pan Grela Krzysztof Dariusz 
2. Pan Kostrubiec Piotr 
3. Pan Kuryło Jacek Marian 
4. Pani Tyrka-Stećko Beata 

Lista obecności (Zał. Prot. Nr 1) 

Oprócz radnych w sesji udział wzięli: 

1. Pan Dariusz Szykuła 
2. Pan Piotr Szmidt 
3. Pani Ewelina Droździel - Szykuła 
4. Pani Ewa Nogas 
5. Mieszkańcy miejscowości Malinowka 

- Wójt Gminy 
- Sekretarz Gminy 
- Skarbnik Gminy 
- Podinspektor ds. Gospodarki Gruntami 

Lista obecności osób zaproszonych oraz pracowników Urzędu Gminy. 
(Zał. Prot. Nr 2, 3) 

Porządek sesji: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Rozpatrzenie wniosków o zmianę porządku obrad. 
3. Przyj ęcie protokołu obrad z poprzedniej sesj i. 
4. Informacja Wójta o działaniach podejmowanych od ostatniej sesji. 
5. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał rady. 

1 



6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej. 
- dyskusja, 
- podjęcie uchwały. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie na rok 2021. 
- dyskusja, 
- podjęcie uchwały. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia rocznego programu współpracy Gminy Adamów 
z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 
pożytku publicznego na rok 2022. 
- dyskusja, 
- podjęcie uchwały. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia dróg publicznych do kategorii dróg gminnych 
na terenie Gminy Adamów. 
- dyskusja, 
- podjęcie uchwały. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiących 
własność Gminy Adamów. 
- dyskusją 
- podjęcie uchwały. 

11. Rozpatrzenie pism. 

12. Wolne wnioski, informacje i sprawy bieżące. 

13. Zamknięcie obrad sesji. 

Przebieg sesji: 

Ad.l. Otwarcia XXIV sesji VIII kadencji dokonała Przewodnicząca Rady Gminy Adamów 
Bożena Skiba. 
Na podstawie listy obecności Przewodnicząca stwierdziła, że na stan 15 radnych obecnych 
jest 11, co stanowi niezbędne ąuorum do prawomocności obrad. 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów powitała osoby zaproszone i uczestniczące w sesji. 
Przewodnicząca poprosiła radnych o obecność na kilkanaście minut, przed 
rozpoczęciem kolejnych sesji, aby możliwe było usunięcie wszystkich usterek 
technicznych występujących w związku z logowaniem urządzeń służących do głosowania. 

Ad.2. Przewodnicząca Rady Gminy Adamów poinformowała, iż projekt porządku obrad radni 
otrzymali wraz z zawiadomieniem. Zapytała, czy w sprawie porządku obrad ktoś chce 
zabrać głos? 

W sprawie zmiany porządku obrad głos zabrał Wójt Gminy Adamów Dariusz Szykuła. 
Wójt poprosił o wprowadzenie do porządku obrad XXIV sesji Rady Gminy Adamów 
punktu, w którym udzielona zostanie informacja o przebiegu wykonania budżetu gminy 
Adamów za I półrocze 2021 roku. 
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Radna Katarzyna Słota poprosiła o możliwość wysłuchania mieszkańców miejscowości 
Malinówka na początku posiedzenia sesji. 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów Bożena Skiba zgodziła się na wysłuchanie 
mieszkańców miejscowości Malinówka, na początku obrad stwierdzając, że nie zmieni 
to zaplanowanego porządku posiedzenia. Wniosek Wójta Gminy postanowiła natomiast 
poddać głosowaniu. 

Przewodnicząca zarządziła głosowanie w sprawie rozpatrzenia wniosku o zmianę 
porządku obrad. 

Glosowanie imienne. 
Za przyjęciem wniosków o zmianę porządku obrad głosowali: 
Chmiel Joanna, Kawałko Jan, Komisarczuk Dariusz, Krawczyk Ryszard, Lewusz Mirosław, 
Michałuszko Tomasz, Polakowska Urszula, Skiba Bożena, Słota Katarzyna, Sołtys Dariusz, 
Teterycz Jan. 
Za głosowało 11, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
(Zał. Prot. Nr 4) 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że nowy porządek obrad XXIV sesji 
VIII kadencji Rady Gminy Adamów został przyjęty, a wnioskowana informacja zostanie 
wprowadzona jako punkt 6 obrad. 

Ad.3. Przewodnicząca Rady Gminy Adamów poinformowała, że protokół z poprzedniej sesji był 
do publicznego wglądu w siedzibie Urzędu Gminy oraz wyłożono go przed sesją na sali 
obrad, gdzie był również do publicznego wglądu. 

Przewodnicząca zapytała, czy do protokołu z XXIII sesji VIII kadencji z dnia 
30 lipca 2021 roku ktoś z radnych chce wnieść uwagi? 
Uwag nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu 
obrad z poprzedniej sesji. 

Glosowanie imienne. 
Za przyjęciem protokołu obrad z poprzedniej sesji głosowali: 
Chmiel Joanna, Kawałko Jan, Komisarczuk Dariusz, Krawczyk Ryszard, Lewusz Mirosław, 
Michałuszko Tomasz, Polakowska Urszula, Skiba Bożena, Słota Katarzyna, Sołtys Dariusz, 
Teterycz Jan. 
Za głosowało 11, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
(Zał. Prot. Nr 5) 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że protokół z XXIII sesji VIII kadencji 
Rady Gminy Adamów z dnia 30 lipca 2021 roku został przyjęty. 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów Bożena Skiba przekazała głos mieszkańcom 
miejscowości Malinówka. 
Do dyskusji włączył się Wójt Gminy Adamów Dariusz Szykuła, który zapoznał 
uczestników sesji z problemami związanymi z dojazdem do miejscowości Malinówka 
stwierdzając, że jest on bardzo trudny nawet dla pojazdów terenowych. Wójt zaznaczył, 
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że chciałby pomóc mieszkańcom, jednak droga prowadząca do Malinowki nie stanowi 
własności gminy Adamów, a znaczna jej część przebiega przez Lasy Państwowe. 
W celu rozwiązania powyższego problemu Pani obecna na dzisiejszej sesji zgodziła 
się odsprzedać gminie nieruchomości położone w miejscowości Malinówka po cenie 
ustalonej przez rzeczoznawcę. Zakupione działki zostaną przeznaczone na drogę. Gmina 
usunie zakrzaczenia i wyrówna teren, umożliwiając w ten sposób dojazd do miejscowości 
Malinówka. 

Radna Katarzyna Słota potwierdziła fatalny dojazd do miejscowości Malinówka. 
W imieniu mieszkańców poprosiła Radę Gminy Adamów o przychylenie się do prośby 
zakupu działek w celu poprawy dojazdu do ww. miejscowości. 

Właścicielka nieruchomości stwierdziła, że obecnie mieszkańcy Malino wki mają problem 
z zaspokajaniem podstawowych potrzeb takich jak: dowóz dzieci do szkoły, dojazd karetki, 
straży pożarnej itp., dlatego w celu poprawy infrastruktury drogowej chciałaby odsprzedać 
posiadane działki, a nawet darować je gminie Adamów za symboliczną złotówkę. 
Poinformowała również, że planuje w miejscowości Malinówka wybudować budynek 
usługowy, który zapewniłby całodobową pomoc i rehabilitację mieszkańcom gminy 
i powiatu. Inwestycję planuje zrealizować ze środków publicznych typu projekty, 
jak również skorzystać w późniejszej fazie działalności z dofinansowania NFZ. Pani 
inwestor zaznaczyła, że ma 6-letnie doświadczenie w tego typu działalności. Planowała 
w miejscowości Malinówka zrealizować powyższy projekt wcześniej, jednak napotkała 
problemy administracyjne związane z planem zagospodarowania przestrzennego. Czas, 
w którym oczekiwała na zmiany, w pełni wykorzystała na zdobycie doświadczenia. 
Z powyższych względów Pani inwestor poprosiła Radę Gminy Adamów o przychylenie 
się do propozycji zakupu działek 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów Bożena Skiba zapytała, czy przez prośbę 
jej przedmówczyni ma rozumieć zabezpieczenie środków w budżecie gminy na zakup 
i przeprowadzenie podziału działek. 

Wójt stwierdził, że koszty podziałów w tym przypadku nie będą duże i zmieszczą 
się w kilku tysiącach złotych. Takie środki zapewne znajdą się w budżecie, dlatego 
nie będzie potrzeby dokonywania zmian. Wójt zaznaczył, że dzisiejsza obecność 
mieszkańców podczas obrad sesji wynika zapewne z chęci zapoznania członków Rady 
Gminy z problemem dojazdu. Stwierdził również że już zostało zawarte wstępne 
porozumienie, i główna działka zostanie sprzedana gminie. Na najbliższą sesję 
w listopadzie zostanie przygotowany stosowny projekt uchwały, a po podpisaniu aktu 
notarialnego zostaną podjęte działania związane z przygotowaniem drogi takie jak: wycinka 
zakrzewień, czy wyrównanie terenu. 
Wójt zaznaczył, że będzie dbał o przejezdność drogi /bieżące naprawy, odśnieżanie itp./, 
jednak między innymi ze względów finansowych nie utwardzi jej w całości. 
Pozostałe dwie działki staną się krótkimi odcinkami planowanej drogi i po podpisaniu 
porozumień z ich obecnymi właścicielami, zostaną przeprowadzone podziały. Następnie 
działki zakupi gmina i mieszkańcy będą mieli dojazd. 
Wójt zaznaczył, że działki, które planuje zakupić gmina, są działkami rolnymi. 
Mieszkańcy będą mogli z nich korzystać jak z drogi. Dopiero jednak w przyszłości zostanie 
zmieniona klasyfikacja tych gruntów i wówczas droga zostanie utwardzona kruszywem lub 
w inny sposób. 
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Przewodnicząca wyraziła nadzieję, że radna, a zarazem sołtys Katarzyna Słota 
przeznaczy również środki z funduszu sołeckiego na tłuczeń do utwardzania i naprawy 
drogi, podobnie jak to jest robione dla miejscowości Czarnowoda. 

Mieszkaniec miejscowości Malinówka zapytał, czy jego wioska będzie podłączona do sieci 
światłowodowej. 

Wójt odpowiedział, że powyższa inwestycja realizowana jest na terenie gminy przez 
dwa prywatne podmioty ze środków unijnych. Wskazał, że gmina nie prowadzi żadnych 
działań związanych z tego typu infrastrukturą. Do inwestorów należy samodzielnie zgłaszać 
potrzebę podłączenia. Stwierdził również, że mieszkaniec może dopytać o wszystkie 
szczegóły informatyka czuwającego w tym momencie nad transmisją sesji. 
Skarbnik dopowiedziała, że w ramach realizacji projektu zbierane były zgody przez 
sołtysów na przejścia przez prywatne nieruchomości i nie wie, dlaczego Malinówka 
nie została ujęta. 
Radna Katarzyna Słota, będąca jednocześnie sołtysem sołectwa Suchowola-Kolonia, 
w którego skład wchodzi, miejscowość Malinówka stwierdziła, że dzwoniła do dyrektora 
firmy wykonującej projekt i uzyskała odpowiedź, że ze względu na małą liczbę 
odbiorców Malinówka nie będzie na razie podłączona. Została jednocześnie 
poinformowana, że w przyszłości będzie druga tura naboru dla małych miejscowości, 
ale dyrektor nie był w stanie podać konkretnych terminów. 

Przewodnicząca podziękowała mieszkańcom za przybycie, wskazując jednocześnie, 
że obrady sesji są jawne. W związku z powyższym udzieliła informacji o przysługującym 
im prawie do uczestnictwa w dalszej części posiedzenia. 

Ad 4. Wójt - złożył informację o działaniach podejmowanych od ostatniej sesji. 
(Zał. Prot. Nr 6) 

Ad.5. Wójt - złożył sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy podjętych na poprzedniej 
sesji. 
(Zał. Prot. Nr 7) 

Ad.6. Informacja o przebiegu wykonania budżetu gminy Adamów za I półrocze 2021 roku. 

Skarbnik Gminy Adamów Ewelina Droździel-Szykuła wskazała, że wszyscy radni 
otrzymali taką informację z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2021 roku. Następnie 
przekazała informację o wysokości nadwyżki budżetowej, jaką zakończyło się pierwsze 
półrocze 2021 r. oraz o wysokości zaciągniętych przez gminę kredytów, odczytała również 
uchwałę Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lublinie z dnia 08.09.2021 r. w sprawie 
zaopiniowania informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy Adamów za I półrocze 
2021 roku. 
Radni nie zadali pytań odnośnie do przedstawionych informacji. 

Ad.7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej. 

Skarbnik Gminy Adamów Ewelina Droździel-Szykuła poprosiła radnych o wyrażenie zgody 
na wprowadzenie zmian w stosunku do materiałów przekazanych z zawiadomieniami o terminie 
sesji. Swoją prośbę argumentowała tym, że już po przesłaniu materiałów otrzymała informację 
od wojewody lubelskiego o wypłacie zwrotu akcyzy rolnikom. Główny Urząd Statystyczny 
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przekazał środki na wypłaty dla rachmistrzów spisowych. GOPS otrzymał kolejną transzę 
na realizację zadania- asystent osoby niepełnosprawnej oraz sołectwo Bondyrz złożyło wniosek 
o zmianę w funduszu sołecki na rok 2021. Pozostałe zmiany zostały ujęte w przekazanych radnym 
materiałach. 
Radni jednogłośnie zaakceptowali propozycję wprowadzenia zmian w projekcie uchwały 
(za 11, przeciw 0, wstrzymał się 0) 

Skarbnik zapytała radnych, czy mają pytania lub wnioski odnośnie projektu uchwały. 
W związku z brakiem pytań oraz wniosków Skarbnik Gminy Adamów odczytała projekt uchlały. 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów Bożena Skiba zarządziła głosowanie. 

Glosowanie imienne. 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 
Chmiel Joanna, Kawałko Jan, Komisarczuk Dariusz, Krawczyk Ryszard, Lewusz Mirosław, 
Michałuszko Tomasz, Polakowska Urszula, Skiba Bożena, Słota Katarzyna, Sołtys Dariusz, 
Teterycz Jan. 
Za głosowało 11, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
(Zał. Prot. Nr 8) 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że uchwała została podjęta. 
(Zał. Prot Nr 9) 

Ad.8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2021. 

Skarbnik omówiła i przedstawiła projekt uchwały wskazując zasadność proponowanych 
zmian. 

W związku z tym, iż radni nie zadali pytań oraz nie zgłosili żadnych propozycji 
co do przyjmowanej uchwały, Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie. 

Glosowanie imienne. 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 
Chmiel Joanna, Kawałko Jan, Komisarczuk Dariusz, Krawczyk Ryszard, Lewusz Mirosław, 
Michałuszko Tomasz, Polakowska Urszula, Skiba Bożena, Słota Katarzyna, Sołtys Dariusz, 
Teterycz Jan. 
Za głosowało 11, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
(Zał. Prot. Nr 10) 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że uchwała została podjęta. 
(Zał. Prot Nr 11) 

Ad.9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia rocznego programu współpracy Gminy Adamów 
z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego na rok 2022. 

Skarbnik Gminy Adamów Ewelina Droździel-Szykuła stwierdziła zasadność podjęcia 
projektu uchwały, zaznaczając, że program poddany został konsultacjom społecznym. 

Radny Jan Teterycz zapytał, z czego wynika, że kwota określona w programie jest podana 
co do złotówki. Nie została zaokrąglona i wynosi 184 604,00 zł. 
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Skarbnik Gminy Adamów Ewelina Droździel-Szykuła wyjaśniła, że jest to kwota, jaka 
została przewidziana właśnie na te działania w projekcie budżetu na rok 2022 i na taką 
kwotę będą ogłaszane konkursy. 

Wójt Gminy Adamów doprecyzował, że jeżeli kwota jest zbyt mała, Rada Gminy może 
ją zwiększyć. Jednocześnie zaznaczył, iż w przypadku, gdy podana w projekcie uchwały 
kwota przekroczy podaną wysokość, Rada Gminy będzie podejmować stosowne uchwały. 

Radny Jan Teterycz stwierdził, że w jego przekonaniu nie da się zaplanować w tym 
działaniu kwoty co do złotówki. 

Skarbnik Gminy zaznaczyła, że mając doświadczenie lat poprzednich, zostały określone 
kwoty na poszczególne zadania, zupełnie tak jak robi się to w każdym budżecie domowym. 

W związku z brakiem pytań Skarbnik Gminy Adamów odczytała projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów, Bożena Skiba zarządziła głosowanie. 

Glosowanie imienne. 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 
Chmiel Joanna, Komisarczuk Dariusz, Krawczyk Ryszard, Lewusz Mirosław, 
Michałuszko Tomasz, Polakowska Urszula, Skiba Bożena, Słota Katarzyna, Sołtys Dariusz, 
Teterycz Jan. 
Za głosowało 10, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
(Zał. Prot. Nr 12) 
W związku z awarią techniczną Radny, Jan Kawałko głosował ręcznie imiennie 
za przyjęciem projektu uchwały. 
(Zał. Prot. Nr 13) 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że uchwała została podjęta. 
(Zał. Prot Nr 14) 

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia dróg publicznych do kategorii dróg gminnych 
na terenie Gminy Adamów. 

Sekretarz Gminy Piotr Szmidt wskazał, że projekt uchwały Radni otrzymali wraz 
z zawiadomieniami o terminie sesji. Sekretarz Gminy zapytał, czy są pytania co do projektu 
uchwały? 

Radny Jan Kawałko zapytał, dlaczego pozostałe drogi gminne nie zostały ujęte 
w powyższym projekcie uchwały, skoro są one w większości drogami dojazdowymi 
do posesji mieszkańców. 

Sekretarz odpowiedział, że obecnie rozpoczęty został proces sukcesywnego nadawania 
numerów. Powiat zamojski określił, że jednorazowo gmina może wskazać 
cztery drogi. W naszym wniosku umieściliśmy osiem i będziemy kontynuować proces 
zaliczania dróg publicznych do kategorii dróg gminnych. Drogi publiczne dzielą 
się na gminne, powiatowe wojewódzkie i krajowe. Zaliczenie dróg publicznych do kategorii 
dróg gminnych jest potrzebne np.: w celu pozyskiwania środków finansowych 
do ich budowy lub naprawy. Nie wystarczy do takiego działania numer działki, na której 
położona jest droga. 
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Radny Jan Kawałko zapytał, dlaczego droga w miejscowości Rachodoszcze nie została 
wykazana w projekcie uchwały, skoro składał wniosek, aby ją ująć w Strategii Rozwoju 
Gminy. W tej sytuacji Radny Jan Kawałko zaproponował odłożyć podjęcie uchwały 
do następnej sesji, argumentując swoje stanowisko tym, że odroczenie terminu podjęcia 
uchwały pozwoli pozostałym Radnym zgłosić swoje propozycje dróg. 

Sekretarz Gminy Adamów stwierdził, że sukcesywnie drogi publiczne będą zaliczane 
do dróg gminnych. Wskazał, że należy zachować odpowiednie procedury. W pierwszej 
kolejności należy złożyć wniosek do starostwa, następnie Zarząd Powiatu Zamojskiego 
w formie uchwały wyraża opinie o wnioskowanych drogach i dopiero Rada Gminy 
podejmuje stosowną uchwałę. Procedura kończy się pismem do Urzędu Marszałkowskiego, 
który nadaje numery drogom, zaliczając je do danej kategorii. 

Radny Jan Kawałko zapytał, czy oznacza to, że jeżeli chcemy zrobić coś na drodze 
w Rachodoszczach, to należy z wnioskiem zwrócić się do powiatu? 

Sekretarz Gminy Adamów Piotr Szmidt pouczył, że w tej sprawie nie należy składać 
wniosku do powiatu. 

Radny Jan Kawałko stwierdził, że w tej sytuacji zwraca się do gminy, aby nadać numer 
ww. drodze. 

Wójt Gminy Adamów uznał, że wniosek został przyjęty i w związku z tym w przyszłości 
zostanie uruchomiona procedura. 

Radna Katarzyna Słota zapytała o termin, w jakim należy składać wnioski o nadanie 
drogom numerów. 

Skarbnik Gminy Adamów Ewelina Droździel-Szykuła wskazała, że sukcesywniewszystkim 
drogom na terenie gminy zostaną nadane numery. Przepisy prawa nie określają terminów 
na składanie przez Gminę wniosków i można dokonać tych czynności przez cały czas. 

Sekretarz Gminy zapewnił o kontynuacji tego procesu choćby ze względu na fakt, że nawet 
szacowanie szkód powstałych w wyniku obfitych opadów deszczu, może być dokonane 
tylko w stosunku do dróg, które mają nadany numer. 

Wójt Gminy Adamów wyjaśnił, że Komisja do Szacowania Szkód ostatnio nie uwzględniła 
wszystkich dróg, które nie miały nadanych numerów. Z tych też względów w projekcie 
uchwały ujęto drogi najczęściej niszczone. Wójt zapewnił, że w przyszłości sukcesywnie 
będą zgłaszane następne drogi. 

W związku z brakiem pytań Sekretarz Gminy Adamów Piotr Szmidt odczytał projekt 
uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów Bożena Skiba zarządziła głosowanie. 

Glosowanie imienne. 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 
Chmiel Joanna, Komisarczuk Dariusz, Krawczyk Ryszard, Lewusz Mirosław, 
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Michałuszko Tomasz, Polakowska Urszula, Skiba Bożena, Słota Katarzyna, Sołtys Dariusz, 
Teterycz Jan. 
Za głosowało 10, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
(Zał. Prot. Nr 15) 
W związku z awarią techniczną Radny, Jan Kawałko głosował ręcznie imiennie 
za przyjęciem projektu uchwały. 
(Zał. Prot. Nr 16) 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że uchwała została podjęta. 
(Zał. Prot Nr 17) 

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiących 
własność Gminy Adamów. 

Ewa Nogas, pracownik Urzędu Gminy Adamów przedstawiła i omówiła projekt uchwały 
zaznaczając, że dotyczy ona 3 działek położonych w miejscowości Jacnia. 

W związku z tym, iż radni nie zadali pytań oraz nie zgłosili żadnych propozycji 
co do przyjmowanej uchwały, Przewodnicząca Rady Gminy Adamów zarządziła głosowanie. 

Głosowanie imienne. 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 
Chmiel Joanna, Komisarczuk Dariusz, Krawczyk Ryszard, Lewusz Mirosław, 
Michałuszko Tomasz, Polakowska Urszula, Skiba Bożena, Słota Katarzyna, Sołtys Dariusz, 
Teterycz Jan. 
Za głosowało 10, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
(Zał. Prot. Nr 18) 
W związku z awarią techniczną Radny, Jan Kawałko głosował ręcznie imiennie 
za przyjęciem projektu uchwały. 
(Zał. Prot. Nr 19) 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że uchwała została podjęta. 
(Zał. Prot. Nr 20) 

Ad. 11. Rozpatrzenie pism. 

Z-ca Przewodniczącej Rady Gminy Adamów Urszula Polakowska odczytała pismo Komendanta 
Miejskiej Policji w Zamościu w sprawie zabezpieczenia w budżecie gminy na rok 2022 środków 
finansowych na dofinansowanie działalności Policji w ramach Wojewódzkiego Funduszu Wsparcia 
Policji na potrzeby Posterunku w Krasnobrodzie. 

W związku z trudną sytuacją finansową Rada Gminy Adamów negatywnie zaopiniowała 
propozycję zabezpieczenia w budżecie na rok 2022 środków finansowych 
na powyższy cel. 

(za 2, przeciw 7, wstrzymało się 2) 

Z-ca Przewodniczącej Rady Gminy Adamów Urszula Polakowska odczytała pismo nadesłane przez 
Ministerstwo Funduszy i Polityki Regionalnej w sprawie przestrzegania zasad horyzontalnych 
w realizacji programów i projektów dofinansowanych środkami UE w perspektywie finansowej 
2021-2027. 
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Z-ca Przewodniczącej Rady Gminy Adamów Tomasz Michałuszko odczytał apel Ogólnopolskiego 
Stowarzyszenia Kominki i Piece w sprawie Centralnej Ewidencji Emisyjności Budynków 

Z-ca Przewodniczącej Rady Gminy Adamów Urszula Polakowska odczytała zaproszenie nadesłane 
przez Krajowy Zasób Nieruchomości do udziału gminy w programie Społecznych Inicjatyw 
Mieszkaniowych. 

Z-ca Przewodniczącej Rady Gminy Adamów Tomasz Michałuszko odczytał pismo nadesłane przez 
firmę EL TEL K. M. Jarosz Sp. J. z Zamościa dotyczące oświetlenia ulicznego w miejscowości 
Suchowola w związku z przebudową elektroenergetycznej linii napowietrznej nN na kablową. 

Radny Jan Teterycz poinformował, że z funduszu sołeckiego zostały zabezpieczone środki 
na projekt oświetlenia. 
Skarbnik Gminy stwierdziła, że Pan radny pomylił chyba pojęcia, gdyż pismo dotyczy 
istniejącego oświetlenia ulicznego w całej Suchowoli, natomiast z funduszu sołeckiego 
przeznaczone zostały środki na odcinki tam, gdzie tego oświetlenia nie ma. 

Radny Jan Teterycz zaznaczył, że był obecny na zebraniu sołeckim w Suchowoli A, podczas 
którego, zabezpieczono środki w wysokości, o jaką prosił sołtys, na projekt poprowadzenia 
przewodu, tam, gdzie będzie zdemontowane oświetlenie na starych słupach oraz linia 
napowietrzna a przewód zostanie poprowadzony ziemią. Radny podkreślił, że środki 
przeznaczono tylko na projekt. 

Skarbnik Gminy stwierdziła, że firma, której pismo odczytano, proponuje 15 tys. zł netto 
za km oświetlenia, zaznaczając, że inwestor posiada już mapy do celów projektowych. 

Radny Dariusz Komisarczuk zapytał, czy stare słupy mogą pozostać w ramach 
porozumienia z PGE? 

Wójt Gminy Adamów odpowiedział, że słupy mogą zostać przez Gminę wykupione. 

Radny Dariusz Komisarczuk stwierdził, że będzie to w takim razie tańsza alternatywa. 

Skarbnik Gminy zgodziła się z wypowiedzią radnego. 

Radny Jan Teterycz wskazał, że oświetlenia nie można pozostawić na starych słupach 
i mapach. 

Skarbnik Gminy zaznaczyła, że gdy wykupimy słupy, to lampy zostaną dokładnie 
tak jak w Bliżowie. 

Radny Jan Teterycz dodał również, że projekt musi być wykonany z uwagi, że przewód 
zostanie puszczony ziemią. 

Wójt Dariusz Szykuła wskazał, że PGE w przypadku wykupienia przez Gminę instalacji 
pozostawi dwa przewody oraz stare lampy. 

Skarbnik Gminy zaznaczyła, że wykup ponad kilometrowego odcinka w Bliżowie kosztował 
Gminę ok. 10 tys. zł. 
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Radny Dariusz Komisarczuk wyraził opinię, że jego zdaniem lepiej jest wykupić słupy, 
a następnie sukcesywnie wymieniać oświetlenie na energooszczędne, pozyskując na ten cel 
fundusze zewnętrzne, niż poprzez działanie gminy doprowadzić do sytuacji, 
iż fragmenty miejscowości nie będą oświetlone. 

Radny Jan Teterycz zapytał, czy w ramach obecnej wymiany nie było możliwości 
znalezienia funduszu na wymianę lamp na energooszczędne i należało napisać w tym celu 
projekt. 

Skarbnik Gminy Adamów odpowiedziała, że jeżeli będą pieniądze, to projekt zostanie 
napisany. Podkreśliła również że do chwili, gdy gmina nie będzie właścicielem słupów, 
nie ma możliwości wymiany lamp. Takie próby poczyniły w przeszłości inne sołectwa, 
jednak PGE nie było i nie jest zainteresowane taką wymianą. Skarbnik zaznaczyła, 
że problem nie jest nowy, ale ma nadzieję, że właściciel słupów wyrazi zgodę na ich wykup. 

Wójt dodał, że wysłano pisma do Korporacji Energetycznej z informacją o gotowości 
wykupu słupów przez gminę. 

Radna Urszula Polakowska poprosiła o 10 min przerwę. 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów przychyliła się do wniosku radnej Urszuli 
Polakowskiej i zarządziła 10 min przerwę. 

Po wznowieniu obrad. 

Z-ca Przewodniczącej Rady Gminy Adamów Urszula Polakowska odczytała pismo radnego Jana 
Teterycza skierowane do Wójta Gminy Adamów dotyczące opracowania Strategii Rozwoju 
Gminy Adamów na lata 2021-2027. 

Wójt Gminy Adamów, stwierdził, że problematyka przedstawiona w piśmie radnego była 
już wyjaśniana na spotkaniu podczas konsultacji społecznych. 

Radny Jan Teterycz zaznaczył, że podczas konsultacji o wszystkim nie dyskutowano, 
wnioski wyrażane były jedynie ustnie, a jego pisma nie zostały odczytane. Z tych też 
powodów chciałby się dowiedzieć czy zostaną wzięte w ogóle pod uwagę. 

Skarbnik Gminy zapewniła, że wszystkie zadania, jakie były zapisane w budżecie gminy, 
zostały ujęte w strategii. Podkreśliła, że w strategii nie można zapisać przyśpieszenia, ani też 
spowolnienia prac. Remonty i budowa chodników oraz dróg na terenie gminy, a także 
zbiornik w Suchowoli został w strategii ujęty. Skarbnik Gminy poinformowała, iż w sprawie 
strategii rozwoju można było składać ankiety oraz wnioski. Pan Radny skorzystał 
z możliwości złożenia wniosku i w takiej formie, w jakiej został on złożony, przekazano 
go firmie opracowującej strategię. Pan Radny dostanie, również odpowiedź, 
co do możliwości uwzględnienia jego propozycji. 

Wójt zaznaczył, że pismo radny skierował do Wójta Gminy Adamów i ze względu na jego 
formę Rada została z nim zapoznana. Wójt zaznaczył, że pisma dotyczące konsultacji 
powinny natomiast być kierowane na odpowiednich wnioskach. 

Radny Dariusz Komisarczuk zapytał, czy wnioski, które złożył, nie powinny zastać również 
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skierowane, do komisji, która została powołana w sprawie opracowania strategii rozwoju 
gminy Adamów? 

Wójt odpowiedział, że wnioski zostały przekazane firmie opracowującej strategię, 
aby zostały uwzględnione. 

Ad.13. Wolne wnioski, informacje i sprawy bieżące. 

Z-ca Przewodniczącej Rady Gminy Adamów, Tomasz Michałuszko odczytał zawiadomienie 
radnych Jana Teterycza oraz Krzysztofa Greli w sprawie możliwości popełnienia 
przestępstwa przez Wójta Gminy Adamów Pana Dariusza Szykułę poprzez nie wykonanie 
obowiązków służbowych co skutkowało znacznymi stratami finansowymi gminy 
Adamów /ponad 1,2 min zł/ w 2018 roku. Pismo zostało przesłane do Prokuratury 
Okręgowej w Lublinie, Komendy Wojewódzkiej Policji w Lublinie /Wydział Przestępstw 
Gospodarczych/, Centralnego Biura Antykorupcyjnego w Lublinie, Najwyższej Izby 
Kontroli Delegatura w Lublinie oraz do wiadomości Rady Gminy Adamów. 

Wójt Gminy Adamów Dariusz Szykuła, odnosząc się, do zarzutów stwierdził, że temat 
inwestycji przedstawionej w powyższym piśmie był już niejednokrotnie poruszany. 
Następnie wyjaśnił cały proces pisania projektu i składania wniosku, stwierdzając, 
że w powyższym przypadku wszystkie czynności zostały dokonane w sposób prawidłowy. 
Przedstawił również proces uzgodnienia przebiegu inwestycji z mieszkańcami. Stwierdził, 
że w tym przypadku musiał być, dokonamy również podział geodezyjny, ze względu na zbyt 
mały pas drogowy. Podział zlecono geodetom. Po zakończeniu prac geodezyjnych podziały 
złożono do starostwa, które je zatwierdziło. Projektant naniósł na te podziały projekt 
i wystąpiono do powiatu o pozwolenie na budowę. Po złożeniu wniosku Starosta Zamojski 
wezwał gminę do jego uzupełnienia między innymi o nowe mapy podziałowe oraz aktualną 
mapę do celów projektowych. Starosta argumentował wezwanie tym, iż mapy, na których 
został opracowany projekt, zmieniła modernizacja, która weszła po opracowaniu naszych 
dokumentów, co skutkowało zmianą przebiegu drogi. Następuje wymiana pism 
z Wojewódzkim Inspektorem Nadzoru Geodezyjnego i Kartograficznego, ze Starostwem 
w Zamościu, odbyły się spotkania z firmami opracowującymi dokumentację. W trakcie 
spotkań ustalono, że powyższe podmioty wykonały swoją pracę prawidłowo. Wójt 
zaznaczył, że odwołanie od decyzji w prawie administracyjnym nie jest obligatoryjne, jest 
przywilejem. Gmina nie mogła uzupełnić wniosku i Starosta Zamojski wydał decyzję 
odmowną. Dofinansowania gmina nie otrzymała, bo nie podpisała umów z Wojewodą 
z uwagi, iż nie mogła uzupełnić braków formalnych, a nie dlatego, że nie złożyła 
odwołania od decyzji Starosty. Pan Wójt podkreślił, że nie rozumie od czego, miałby 
się w tej sytuacji odwoływać. Wójt zaznaczył, że w celu doprowadzenia inwestycji do końca 
zawarł kolejną umowę z tymi samymi firmami, które poprawiały dokumentację. Mimo 
trudności finalnie udało się uzyskać pozwolenie na budowę, które jest już prawomocne. 
Złożono po raz kolejny wniosek i obecnie znajduje się on w ocenie. 
Podobna sytuacja ma miejsce przy drodze w Trzepiecinach. Mieszkańcy tej miejscowości 
zadecydowali o wykonaniu projektu drogi z funduszu sołeckiego. Zamówiona została mapa 
do celów projektowych. Firma zewnętrzna ją opracowała. Oczywiście jest ona opatrzona 
pieczęciami i adnotacją o jej ważności na dzień 31 maja 2021 r. Następnie ustalono, że część 
płotu i szambo właściciela jednej z nieruchomości znajduje się w drodze. Właściciel 
deklarował, że sytuacja taka nie powinna mieć miejsca, gdyż w przeszłości wytyczał granicę 
swojej działki, korzystając z usług geodety. Właściciel udał się w celu wyjaśnienia sprawy 
do Starostwa, po czym z ww. jednostki samorządu nadeszło pismo informujące, że zostały 
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uwzględnione, uwagi wniesione w 2018 r. 
Pan Sekretarz 1,5 miesiąca temu ustalił, że nasza mapa do celów projektowych jest 
nieaktualna. 
W przypadku podpisania umowy z projektantem gmina mogła wystąpić do powiatu 
0 pozwolenie na budowę. W tym przypadku również Starosta wezwałby gminę 
do uzupełnienia wniosku, tak samo, jak zrobił to przy drodze w Jacni. Wójt zapytał Radę, 
kto zawinił w tym postępowaniu administracyjnym i co ma dalej robić? Podkreślił, 
że geodeci wykonają mapę jeszcze raz, ale należy im za ich pracę zapłacić, a wówczas 
pismo z oskarżeniami znajdzie się w CBA, Prokuraturze oraz innych instytucjach. 
Wójt zaznaczył, że wstrzymuje do wyjaśnienia działania dotyczące drogi w Trzepiecinach 
Wskazał, że obawia się również, iż w przypadku realzacji innych projektów jego działania 
znajdą finał ww. instytucjach. Z tych też względów rezygnuje z zamiaru budowy dróg 
w miejscowości Suchowola Ulica- Góra do cmentarza, Czarno woda, Sucho wola-Kolonia 
1 wszędzie tam, gdzie są niejasności związane z własnością gruntów. Wójt wyraził 
zaniepokojenie, iż w przypadku niedotrzymania terminów przy realizacji również innych 
projektów niż drogowe sytuacja może się powtórzyć, dlatego też wstrzymuje również 
pozostałe działania. Wójt zaznaczył, że obecnie mamy pozwolenie na budowę drogi w Jacni, 
Adamowie i 70-metrowy odcinek w Czarnowodzie. 

Radny Jan Teterycz stwierdził, że wielokrotnie kierował do Wójta pytania i składał pisma. 
Następnie radny podkreślił, że nie będzie uprawiał tutaj prywatnej polemiki. 
Zaznaczył, jednak że posiada nagrania różnych wypowiedzi Sekretarza Gminy Adamów, 
twierdzącego, iż przy inwestycji w Jacni była strata. Radny zaproponował przekazanie 
Wójtowi pendrive z nagraniami. 

Wójt Gminy Adamów odmówił, pouczając radnego, że od tego są odpowiednie służby, 
które mogą to sprawdzić. 

Radny Jan Teterycz zapytał, dlaczego CBA przyjechało do gminy? 

Wójt odpowiedział, że nie wie, dlaczego i podkreślił, że od pewnego czasu urząd jest 
nękany pismami. 

Radny Jan Teterycz zapytał, czy tak samo niewinnie Pan Wójt był oskarżony za stok. 

Wójt odpowiedział, że w sprawie, która nie jest jeszcze zakończona, nie wypowie się i nie 
zajmie dzisiaj żadnego stanowiska, tak jak nie zajął go przez ostatnie 7 lat. Poprosił 
następnie radnych, aby przemyśleli do następnej sesji, czy gmina ma dalej składać wnioski 
w sprawie inwestycji. Podkreślił, że obecna sytuacja dezorganizuje pracę urzędu. 
Pracownicy nie realizują spraw bieżących, tylko zajmują się szukaniem dokumentów, 
kserują, układają teczki. Wójt zaznaczył, że boi się, aby nie zostać znowu oskarżonym 
w przypadku, gdy nie zdąży uzupełnić braków we jakimś wniosku i poprosił o zajęcie 
stanowiska przez Radę w sprawie drogi w Trzepiecinach. 

Radny Jan Teterycz zaznaczył, że planista ciągle składa wnioski o przekształcenie działek 
na starych mapach i nigdy nie zapłacił złotówki kary, chociaż nagminnie nie dotrzymuje 
terminów. Radny zaznaczył również, że posiada dokumenty, kiedy były robione cztery 
aneksy bez podania przyczyn. Radny stwierdził, że powszechnie znany jest problem 
bałaganu geodezyjnego w powiecie zamojskim i wyraził zdziwienie, dlaczego zatem Wójt 
osobiście nie dogada się ze Starostą, które mapy są prawidłowe. 
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Wójt stwierdził, że zarówno on, jak i Starosta nie weryfikuje map i dodał, iż od tego 
są pracownicy. 

Radny wyjaśnił, że tylko uogólnił, swoją wypowiedź, podkreślając, że chodziło mu, 
aby gmina dogadała się ze Starostą. 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów Bożena Skiba wyraziła zaniepokojenie, iż przez 
działania radnego Teterycza w kilku miejscowościach zostaną wstrzymane inwestycje 
drogowe. 

Radny Jan Teterycz pouczył, aby Przewodnicząca również zastanowiła się nad swoimi 
działaniami, gdyż podpisuje niektóre uchwały. 

Przewodnicząca odpowiedziała, że z racji pełnionej funkcji podpisuje uchwały przyjęte 
przez Radę Gminy. 

Radny Jan Teterycz zauważył, że również Komisja Rewizyjna robi raporty na koniec roku. 

Przewodnicząca zapytała radnego Teterycza, czy Pan nas straszy? 

Radny odpowiedział, że absolutnie nikogo nie straszy, próbuje tylko wykazać zaniedbania, 
dlatego też podejmowane są wysiłki, aby go oczernić. 

Przewodnicząca zauważyła, iż radny Teterycz znieważa oraz obraża uczestników obrad 
i odesłała go do nagrań z poprzedniej sesji. 

Następnie radny Jan Teterycz odniósł się do wyjaśnienia niejasności w podatkach 
płaconych przez przedsiębiorców. Zaznaczył, że jest w stanie udowodnić również i tutaj 
nieprawidłowości. 

Skarbnik oraz Wójt Gminy Adamów pouczyli radnego, że jeżeli posiada tego typu 
informacje, powinien je ujawnić, gdyż ich zatajanie w świetle obowiązującego prawa 
podlega karze. 

Radny Jan Teterycz stwierdził, że ujawni te informacje, gdy zbierze odpowiedni materiał 
dowodowy. 

Sekretarz Gminy Piotr Szmidt zapewnił o prawidłowym działaniu Referatu Podatkowego. 

Radny Jan Teterycz zapytał, czy wszyscy przedsiębiorcy zostali prawidłowo opodatkowani? 

Skarbnik Gminy Adamów zapewniła o rzetelności działania komisji, która sprawdziła 
wszystkich przedsiębiorców. 

Wójt wyjaśnił, że podatki składa się na podstawie deklaracji, więc nie widzi powodów, 
aby nie wierzyć przedsiębiorcom, którzy przekazują te informacje pod odpowiedzialnością 
karną. 

Radny Jan Teterycz ponownie stwierdził, że nie wszyscy przedsiębiorcy zostali prawidłowo 
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opodatkowani, gdyż komisja powołana przez Wójta nie sprawdziła wszystkich podatników. 

Wójt wyjaśnił, że komisja sprawdziła wszystkich prowadzących działalność na dzień 
kontroli. 

W dalszej części obrad Skarbnik Gminy wyjaśniła powody kontroli prowadzonych w 2015 
oraz 2017 roku podkreślając ich prawidłowy przebieg. W dalszej części wypowiedzi 
Skarbnik omówiła cały proces kontroli. 

Radny Jan Teterycz zapytał, o jaką kwotę wzrosły wpływy z podatków 
po przeprowadzonych kontrolach. 

Skarbnik Gminy Adamów stwierdziła, że w tej chwili nie jest w stanie odpowiedzieć 
na to pytanie i zaznaczyła, że na następną sesję takie dane zostaną przygotowane. 

Pracownik Urzędu Gminy Adamów Ewa Nogas przedstawiła wniosek o zakup 
gruntupołożonego w miejscowości Bliżów oznaczonego numerem ewidencyjnym 505 
o powierzchni 0,3597 ha, Pracownik Urzędu Gminy przekazała również informacje 
0 przeznaczeniu działki w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego. 

Radna Urszula Polakowska zadeklarowała, iż zapozna się ze stanem faktycznym w tremie 
do następnej sesji. 

Pracownik Urzędu Gminy Adamów Ewa Nogas przedstawiła wniosek o zakup gruntu 
położonego w obrębie Kolonia-Suchowola oznaczonej w ewidencji gruntów numerem 
działki 37 o po wichrzeni 0,6758 ha. Pracownik Urzędu Gminy przekazała również 
informacje o przeznaczeniu działki w miejscowym planie zagospodarowaniu 
przestrzennego. 

Radna Katarzyna Słota poinformowała, iż działka była do tej pory dzierżawiona 
1 nie występuje w tym przypadku żaden konflikt. Z tego też względu wnioskuje o jej 
sprzedaż. 
Skarbnik Gminy Adamów zapytała o obecne stawki dzierżawy. 
Pani Ewa Nogas odpowiedziała, że nowe stawki wprowadzone zarządzeniem wynoszą 
4 kwintale za hektar rocznie. 

Pracownik Urzędu Gminy Adamów Ewa Nogas przedstawiła wniosek o wydzierżawienie 
na okres 10 lat nieruchomości stanowiącej własność Gminy Adamów położonej w obrębie 
Malinówka oznaczonej w ewidencji gruntów numerem działki 100/4 o powichrzeni 0,57 ha. 
Radna Katarzyna Słota poinformowała o stanie faktycznym wnioskowanego gruntu. 
Rada Gminy Adamów pozytywnie zaopiniowała dzierżawę działki, 
(za 11, przeciw 0, wstrzymał się 0) 

Przewodnicząca Rady Gminy Bożena Skiba stwierdziła, że jest jeszcze jeden wniosek 
o dzierżawę na okres 3 lat. 
Pracownik Urzędu Gminy Adamów Ewa Nogas poinformowała, że wniosek dotyczy 
również działki położonej w obrębie Kolonia-Suchowola oznaczonej w ewidencji gruntów 
numerem 37 o powichrzeni 0,6758 ha, wyjaśniając, że wniosek przedstawiony wcześniej 
dotyczy sprzedaży natomiast drugi dzierżawy. 
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Po przeprowadzonej dyskusji Rada Gminy Adamów pozytywnie zaopiniowała wniosek 
o wydzierżawienie działki. 
(za 11, przeciw 0, wstrzymał się 0) 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów Bożena Skiba zapytała, czy ktoś z obecnych 
chciałby jeszcze zabrać głos. 

Wójt Gminy Adamów Dariusz Szykuła po raz kolejny zapytał radnych o decyzje, 
czy ponownie zakupić mapę, do celów projektowych potrzebnej, do budowy drogi 
w miejscowości Trzepieciny. 

Mimo podjętej dyskusji Rada Gminy Adamów nie zajęła stanowiska w powyższej sprawie. 

Ad. 14. Zamknięcie obrad sesji. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca Rady Gminy Adamów Bożena 
Skiba zamknęła XXIV sesję VIII kadencji Rady Gminy Adamów. 

Nagranie obrad sesji udostępnione jest w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Gminy Adamów 
i stronie internetowej Gminy Adamów. 

Protol 
Adam 
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